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Protokół Nr 39/2018 

posiedzenia Komisji Strategii i Promocji Miasta Rady Miejskiej Inowrocławia 

odbytego 18 maja 2018 r.   

w Urzędzie Miasta Inowrocławia, ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

______________________________________________________________ 

 

Ad 1. 
 

Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła i prowadziła Pani Maria Stępniowska – 

Przewodnicząca Komisji, która na podstawie listy obecności stwierdziła,  

że w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji 

wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  
 

Czas z trwania posiedzenia 12.30 – 13.20. 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

przewodnicząca    - Maria Stępniowska, 

zastępca  przewodniczącej  - Rafał Lewandowski, 

członkowie:     - Magdalena Łośko, 

     - Marcin Wroński. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Ewa Dekańska – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich, 

2. Anna Rozesłaniec – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich. 
 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią - załączniki nr 1 i 2  do 

protokołu.  
 

Ad 2. 
 

Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2018 roku. 

4. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

5. Sprawy bieżące. 
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Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy członkowie Komisji mają jakieś propozycje do planu pracy Komisji na  

II półrocze 2018 r. Nie ma żadnych propozycji, to w związku z tym proponuję, aby 

Komisja spotkała się przed sesją i zatwierdziła propozycje, jakie Państwu 

przedstawię. Na tym samym posiedzeniu Komisja zaopiniuje projekt uchwały, który 

przedstawi Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, ponieważ 

nie jest przygotowany w całości. Pan Pełnomocnik zgłaszał taka potrzebę już 

wcześniej.  

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad  

z wniesionymi poprawkami?  
 

Głosowanie:  za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Porządek obrad został przyjęty i przystąpiono do jego realizacji. 

 

Ad 3. 
 

Ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2018 roku. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Tak jak to zostało uzgodnione przy przyjmowaniu porządku obrad, plan pracy 

Komisji na II półrocze 2018 r. będziemy zatwierdzać przed sesją. 

Przystępujemy do omawiania kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad 4. 
 

Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Anna Rozesłaniec – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z przeprowadzonej 

ewaluacji Strategii Rozwoju Miasta Inowrocławia do 2020 roku za okres 2014 r. - 

2016 r. – załącznik nr 3  do protokołu. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

A ile przybędzie ścieżek rowerowych w roku 2018? 
 

Anna Rozesłaniec – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich: 

W roku 2017 złożyliśmy wniosek o dofinansowanie na budowę ścieżek rowerowych.  

Otrzymaliśmy dofinansowanie i w tym roku będą realizowane następujące ścieżki 

rowerowe: przy ul. Górniczej, następnie pomiędzy ul. Szarych Szeregów i ul. Błażka 

oraz przy ul. Staropoznańskiej na odcinku od ul. Popowickiej do ul. Torowej i na 

odcinku od ul. Budowlanej do przejazdu kolejowego.  
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Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Nie widzę więcej chętnych do zadawania pytań. Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

Głosowanie:  za – 3, przeciw – 0, wstrz. się – 1. 
 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję.  
 

Anna Rozesłaniec – Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Funduszy 

Europejskich: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Strategii 

Rozwoju Miasta Inowrocławia za 2017 r. – załącznik nr 4  do protokołu.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Nie widzę chętnych do zadawania pytań. Przystępujemy do głosowania. 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego 

projektu uchwały? 
 

Głosowanie:  za – 2, przeciw – 0, wstrz. się – 2. 
 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

W dniu dzisiejszym otrzymaliśmy dwa projekty uchwał: w sprawie ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta 

Inowrocławia i w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta Inowrocławia miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.  

Wiemy, że jest to podyktowane ogólnokrajowymi zmianami i wywołanie takich 

uchwał jest konieczne.  

Czy członkowie Komisji wyrażą zgodę, aby zaopiniować te projekty uchwał w dniu 

dzisiejszym, czy będziemy opiniować je przed sesją? Wybór należy do Państwa.   

 

Członkowie Komisji wyrazili zgodę, aby opiniować projekty uchwał w dniu 

dzisiejszym.  
 

Ewa Dekańska – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta 

Inowrocławia miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych – załącznik nr 5   

Dodam jeszcze, że zarówno ten projekt uchwały jak i drugi, który przedstawię za 

chwilę zgodnie z przepisami ustawy wymagają jeszcze opiniowania i są w trakcie 

opiniowania przez jednostki pomocnicze, jakimi u nas są Zarządy Osiedli. Będą one 

opiniowane w ciągu 14 dni. Zaznaczę jednak, że, czy Zarząd Osiedla wyda swoją 

opinię w formie uchwały, czy nie, to nie wiąże tutaj organu gminy do podejmowania 

uchwał. Natomiast posiadamy już opinię Dowódcy Garnizonu, gdyż ustawa mówi, że 
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jeżeli na terenie Miasta są jednostki wojskowe, to dodatkowo podlega to opinii 

Dowódcy Garnizonu.   

Dodam jeszcze, że zmiany do ustawy wprowadzone nowelą 10 stycznia br. weszły  

w życie 9 marca br. i uchwała dotychczas obowiązująca o zasadach ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta 

Inowrocławia i w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta Inowrocławia miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych obowiązują do 9 września br.  

Chciałabym powiedzieć o tych różnicach, ale dodam jeszcze, że projekt uchwały  

w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta Inowrocławia miejsc sprzedaży  

i podawania napojów alkoholowych podjęty był w 2010 roku. Na dzień dzisiejszy 

zasady będą takie same, a zmiana polegać będzie na zmianie podstawy prawnej. 

Zmieniony zostanie też zapis dotyczący odległości. W poprzedniej uchwale zapis  

w § 2 brzmiał: „Najkrótsza droga dojścia oznacza dojście po drodze dopuszczonej do 

ruchu pieszych, zgodnie z przepisami o ruchu drogowym”. 

Obecnie proponujemy następujący zapis § 2: „Najkrótsza droga dojścia oznacza 

dojście ciągiem dróg publicznych”.  

Od razu wyjaśnię, dlaczego taki zapis, dlatego, że art. 18 obowiązującej ustawy już 

po znowelizowaniu mówi o przydziale przedsiębiorcom zezwoleń alkoholowych  

i dokonywania pomiarów, i sam ustawodawca mówi o drodze liczonej najdłuższą 

drogą dojścia ciągiem dróg publicznych.    

Biuro Prawne opiniując niniejszy projekt uchwały zasugerowało, że brzmienie tego 

projektu w zakresie usytuowania nie może wprowadzać innego zapisu niż ten, co jest 

w ustawie.  

Następnie przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Inowrocławia – 

załącznik nr 6  do protokołu 

W tym przypadku muszę powiedzieć Państwo jedną zasadnicza różnicę. Zgodnie  

z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi każda gmina  

podejmując uchwałę o ilościach formułowała tzw. ilość punktów alkoholowych. Po 

zmianie mówimy o ilości zezwoleń.  

Punkt, to jest punkt, który powinien mieć wszystkie zezwolenia alkoholowe. 

Przypomnę, że u nas w zakresie gastronomii, sprzedaży i spożywania poza miejscem 

sprzedaży, czyli w sklepach, takich punktów było po 150 i tak naprawdę 

przedsiębiorca mógł otrzymać maksymalnie 3 zezwolenia alkoholowe. Dodatkowa 

bardzo istotna zmiana jest taka, że alkohol do 4,5%, łącznie z piwem, to był alkohol 

tak zwany nielimitowany. Jeśli była ilość punktów alkoholowych wyczerpana, to 

piwo i ten niski alkohol był nielimitowany, a więc przedsiębiorca mógł, po spełnieniu 

oczywiście warunków na to otrzymać zezwolenie w każdym przypadku.   

Ustawodawca doszedł jednak do wniosku, że w tej noweli jesteśmy zobligowani 

limitować również ten niski alkohol. W związku z tym, musimy, jako Rada określić 

maksymalną ilość, nie punktów, a zezwoleń alkoholowych. Tutaj proponuję  

w zakresie, od rodzaju punktu i rodzaju alkoholu następujące ilości zezwoleń, do 

4,5% alkoholu oraz piwa, przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, 

czyli będą to strefy: 160 zezwoleń w miejscu sprzedaży, czyli gastronomia 120.  
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W zakresie zawartości alkoholu od 4,5% do 18% - sklepy 150, gastronomia 75. 

Powyżej 18% - sklepy 150, gastronomia 75.  

W uznaniu pana Prezydenta, jako wnoszącego te projekty uchwał, te ilości były 

poprzedzone również pełną analizą przyjętego przez Radę Miejską programu 

rozwiązywania problemów alkoholowych, rozeznaniu w zakresie potrzeb  

i wykorzystywania dotychczas obowiązujących limitów. Tutaj w pewnym zakresie 

również idziemy na ograniczenie spożycia alkoholu poprzez obniżenie tych ilości, 

jakie obowiązują do tej pory.  

Dodam jeszcze, bo często spotykam się z pytaniami ze strony przedsiębiorców, co 

będzie ze zezwoleniami, które są w posiadaniu przedsiębiorców, jeżeli wejdą w życie 

nowe przepisy prawa miejscowego? Informuję, że wszystkie zezwolenia alkoholowe 

zachowują swoja ważność tak długo na jak długo zostały wydane. Przypomnę, że 

gastronomia, zezwolenia wydawane są na minimalny okres 4 letni, natomiast sklepy 

na 2 lata.  

W imieniu pana Prezydenta proszę o pozytywne zaopiniowanie przedstawionych 

projektów uchwał.     
    

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Mam pytanie. 

W projekcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Miasta Inowrocławia, w § 1, ust. 2 znajduje się 

zapis: „Ustala się maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych: 

2. powyżej 4,5% do 18% zawartości alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do 

spożycia”. Czyli z wyjątkiem piwa? 
 

Ewa Dekańska – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich: 

Tak, w ust. 1 zapis dotyczy piwa. Są to zapisy, które zawarte są w ustawie.  
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

Nie widzę chętnych do zadawania pytań. Przystępujemy do głosowania. 

Kto członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 

w sprawie zasad usytuowania na terenie Miasta Inowrocławia miejsc sprzedaży  

i podawania napojów alkoholowych? 
 

Glosowanie:  za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 
 

Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały  

w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Miasta Inowrocławia? 
 

Glosowanie:  za – 4, przeciw – 0, wstrz. się – 0. 
 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 
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Ad 5 

 

Sprawy bieżące. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji: 

W tym punkcie żadnych spraw nie było.  

Tak jak już wcześniej ustaliliśmy, spotkamy się przed sesją, aby zatwierdzić 

plan pracy Komisji na II półrocze 2018 r. oraz zaopiniować projekt uchwały, który 

przedstawi Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi.   

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie dzisiejszej 

Komisji. 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Strategii i Promocji Miasta 

 

Maria Stępniowska 

 
Protokółowała 

 

Maria Legwińska  

 

 


